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P R O T O K Ó Ł NR XIV/08 
RADY GMINY MIASTKOWO 

z dnia 27 czerwca 2008 roku 
 
 Obrady XIV Sesji Rady Gminy Miastkowo odbyły się dnia 27 czerwca 2008 r.  
w godz. 1000 – 1350 w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Miastkowie. 
Sesję prowadził Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Rupacz, protokołował - inspektor 
Barbara Kalinowska. Na 15 osobowy skład Rady w sesji udział wzięło 12 radnych. 
 
Radni obecni na sesji: 
 

1. Boryszewski Andrzej 
2. Chojnowska Katarzyna 
3. Chojnowski Marcin 
4. Czartoryjska Maria Jadwiga 
5. Kadłubowski Jarosław 
6. Małkowska Janina 
7. Rudnicka Ewa 
8. Rupacz Henryk 
9. Stefański Szczepan 
10. Szczubełek Radosław 
11. Ustaszewski Wojciech 
12. Zajączkowska Danuta Małgorzata 
 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: 
 

1. Długozima Stanisław 
2. Kamiński Paweł 
3. Rogula Przemysław 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
 

1. Grzejka Lidia Małgorzata - Wójt Gminy 
2. Cwalina Janina  - Sekretarz Gminy 
3. Ostrowska Ewa  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Miastkowie 
4. Pianko Regina  - Kierownik OPS w Miastkowie 
5. Rydel Pelagia   - Skarbnik Gminy 
6. Korytkowska Jadwiga - Dyrektor GOK w Miastkowie 
7. Święcka Bożena  - Kierownik Biblioteki Publicznej Gminy Miastkowo 
8. Korytkowski Janusz  - Sołtys wsi Chojny - Naruszczki  
9. Ciemniewicz Krzysztof - Sołtys wsi Czartoria 
10. Małkowska Janina  - Sołtys wsi Drogoszewo 
11. Bielacki Tadeusz  - Sołtys wsi Kaliszki 
12. Murawski Sylwester  - Sołtys wsi Kuleszka 
13. Piotrowska Irena  -Sołtys wsi Kraska 
14. Buczyński Jerzy  - Sołtys wsi Leopoldowo 
15. Łuba Wiesław   -Sołtys wsi Łuby - Kurki 
16. Czaplicka Jolanta  - Sołtys wsi Łuby – Kiertany 
17. Kaszuba Robert  - Sołtys wsi Podosie 
18. Prażych Antoni  - Sołtys wsi Miastkowo 
19. Kamińska Maria   - Sołtys wsi Nowosiedliny 
20. Brzostek Teresa  - Sołtys wsi Rydzewo 
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21. Kazimierczyk Kazimierz - Sołtys wsi Rydzewo - Gozdy 
22. Ustaszewska Bożena  - Sołtys wsi Rybaki 
23. Sulkowski Janusz  - Sołtys wsi Sulki  

- listy obecności w załączeniu. 
 
 Przewodniczący Rady – Henryk Rupacz dokonał otwarcia XIV Sesji Rady Gminy 
Miastkowo witając wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził 
prawomocność obrad i zapoznał z porządkiem dziennym. Na wniosek Przewodniczącego 
odbyło się głosowanie jawne przyjęcia porządku dziennego. Na 15 osobowy skład Rady Gminy 
w sesji uczestniczyło 12 radnych, głosowało 12 radnych. Za przyjęciem porządku dziennego 
głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła porządek obrad do realizacji. 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz przedstawienie 

realizacji uchwał Rady Gminy. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia o nazwie Związek 

Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Miastkowo 

Pani Lidii Małgorzaty Grzejka. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia użytku 

ekologicznego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat  

w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego w budynku Gminnego Ośrodka 
Kultury w Miastkowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat  
w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego w budynku Lecznica Zwierząt  
w Miastkowie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie gruntów  
w użytkowanie Miastu Łomża na rozbudowę wysypiska odpadów komunalnych. 

10. Informacja na temat działalności Ochotniczych Straży Pożarnych. 
11. Informacja na temat działalności instytucji kultury na terenie gminy. 
12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy za I półrocze 2008 r. 
13.Zapytania i wolne wnioski 

 
P R Z E B I E G   O B R A D: 
 
Ad.1. Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z protokołem z poprzedniej sesji.  
Do przedstawionego protokołu nie wnoszono żadnych uwag. W związku z powyższym  
na wniosek Przewodniczącego odbyło się głosowanie jawne przyjęcia protokołu  
z poprzedniej sesji. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 
12 radnych. Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 12 radnych, przeciwnych 
nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że protokół  
z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. Informacja o protokole z poprzedniej sesji  
w załączeniu. 
 
Ad.2. Sprawozdanie z działalności między sesjami za okres od dnia 30 kwietnia 2008 r.  
do dnia 27 czerwca 2008 r. oraz realizację uchwał Rady Gminy za ten okres przedstawiła  
Wójt Gminy – Lidia Małgorzata Grzejka. 
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Następnie Pani Wójt przedstawiła wyniki kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Gminy przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową oraz Państwową Inspekcję Pracy. Do przedstawionych 
tematów radni nie wnosili żadnych zastrzeżeń. 
W związku z powyższym Przewodniczący przyjęcie sprawozdania poddał pod głosowanie 
jawne. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych. 
Za przyjęciem sprawozdania głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się 
od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
Sprawozdanie oraz realizacja uchwał w załączeniu. 
 
Ad.3. Pani Wójt nawiązując do propozycji Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
zgłoszonej na sesji w dniu 30.04.br. dotyczącej wystąpienia naszej gminy ze stowarzyszenia 
Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie. Do przedstawionego projektu radni nie zgłaszali żadnych uwag. 

Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie i bez zastrzeżeń 
zaopiniowała projekt uchwały. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady projekt uchwały poddał pod 
głosowanie jawne. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 
12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, 
wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. Uchwała Nr XIV/69/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r.  
w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczypospolitej Polskiej w załączeniu. 
 
Ad.4. Inspektor – Jan Lipiński poinformował, że został przygotowany projekt uchwały  
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy w związku ze zmianą rozporządzenia  
w sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników samorządowych 
zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich. 
Obecne stawki wynagrodzenia Pani Wójt nie mieszczą się w tabeli wynagrodzeń są niższe  
od minimalnych. 

Następnie Przewodniczący przedstawił tabelę wynagrodzeń, do której zaszeregowano 
stanowiska Wójtów tj.: 
1. wynagrodzenie zasadnicze w kwocie od 4.200 zł – 5.900 zł 
2. dodatek funkcyjny w kwocie od 1.500 zł – 1.900 zł 
3. dodatek specjalny w kwocie od 20% - 40 % łącznie dodatku funkcyjnego i wynagrodzenia  
     zasadniczego to jest od 1.140 zł – 2.280 zł 
4. dodatek za wysługę lat w wysokości 20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego. 

Przewodniczący poinformował, że Komisje Budżetowa oraz Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego opiniowały przedmiotowy projekt uchwały, w związku z tym poprosił  
o opinie. 
 Obydwie Komisje proponują ustalić najniższe stawki z tabeli płac tj: 
-   wynagrodzenie zasadnicze w kwocie od 4.200 zł  
-   dodatek funkcyjny w kwocie od 1.500 zł  
- dodatek specjalny w kwocie 20% łącznie dodatku funkcyjnego i wynagrodzenia  
      zasadniczego to jest 1.140 zł  
-    dodatek za wysługę lat w wysokości 20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego. 
Innych propozycji nie zgłaszano. W związku z powyższym projekt uchwały-w brzmieniu 
zaproponowanym przez Komisję poddano pod głosowanie jawne. Na 15 osobowy skład Rady 
obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało  
12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było. Przewodniczący 
stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XIV/70/08 Rady Gminy 
Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Miastkowo Pani Lidii Małgorzaty Grzejka w załączeniu. 
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Ad.5.  Skarbnik Gminy Pelagia Rydel zapoznała wszystkich z projektem uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2008 rok. Zmiany polegają na zwiększeniu planu dochodów  
i wydatków o kwotę 291.892 zł w związku z przekazanymi dotacjami na : 
-   zwrot części podatku akcyzowego producentom rolnym,  
-   nauczanie języka angielskiego od I kl. Szkoły podstawowej w okresie I-VIII 2008 r. 
-   przygotowanie młodocianych pracowników, 
- realizacja usług integracji społecznej w ramach Poakcesyjnego Programu Wspierania 
   Obszarów Wiejskich, 
- realizacja programu ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

 Należy również zwiększyć deficyt budżetu gminy o kwotę 700.000zł którą przeznacza 
się: 655.000 zł na utrzymanie i modernizację dróg publicznych gminnych; 45.000 zł na zakup 
15 wiat przystankowych. 
 Pani Skarbnik poinformowała, że Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Miastkowie zwrócił się z prośbą o dofinansowanie 15.000 zł do remontu autobusów 
szkolnych. W związku z tym proponuje się zmniejszenie wydatków o tę kwotę w rozdziale 
8512 – dodatki mieszkaniowe a przekazanie jako dotacja przedmiotowa dla ZGK na remont 
autobusów szkolnych. 
 Radni do przedmiotowych zmian nie wnosili żadnych uwag. Komisja również nie 
wnosiła żadnych zastrzeżeń i projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Następnie projekt uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne.  
Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała XIV/71/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2008 rok w załączeniu. 
 
Ad.6. Inspektor Marzena Komorowska przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustanowienia użytku publicznego. Użytek ekologiczny został ustanowiony przez 
Radę Gminy w marcu br., ale konieczne jest nadanie nazwy temu użytkowi. W związku z tym 
przygotowano projekt przedmiotowej uchwały.  
 Do powyższego projektu nie zgłaszano żadnych uwag. Komisja Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt. 
 W związku z powyższym na wniosek Przewodniczącego odbyło się głosowanie jawne. 
Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących  
się od głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XIV/72/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego w załączeniu. 
 
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach. Po przerwie wznowił obrady 
sesji. 
 
Ad.7. Sekretarz Gminy Janina Cwalina poinformowała, że przygotowano projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat w trybie bezprzetargowym lokalu 
użytkowego w budynku Gminnego Ośrodka Kultury, ponieważ z dniem 31 maja br. wygasła 
umowa najmu lokalu dla Poczty. Poczta zwróciła się z prośbą o zawarcie kolejnej umowy 
najmu. Zgodnie, z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie gminnym na oddanie lokalu  
w najem w formie bezprzetargowej należy uzyskać zgodę Rady. Stawkę za wynajem ustala 
Wójt. Sekretarz poinformowała, że stawki za wynajem dla wszystkich instytucji  
o przybliżonym standarcie powinny być ujednolicone. Górna stawka za m2 wynajmowanej 
powierzchni lokalu wynosi 17.50 zł. 
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 Do przedmiotowego projektu uchwały radni nie wnosili żadnych uwag. 
 Komisja Budżetowa bez uwag pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Następnie projekt uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne.  
Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XIV/73/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego 
w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Miastkowie w załączeniu. 
 
Ad. 8. Podobnie jak w punkcie poprzednim Pani Sekretarz poinformowała, że z dniem  
30 czerwca br. wygasa umowa najmu dla Lecznicy Zwierząt (lokale użytkowe na parterze 
budynku) dotychczasowym najemcom Panu Kasztelan i Panu Boć, którzy zwrócili się z prośbą  
o zawarcie kolejnej umowy najmu. W związku z tym przygotowano projekt uchwały, który 
następnie przedstawiono. 

Radni nie wnosili żadnych uwag do przedmiotowego projektu 
 Komisja Budżetowa również bez uwag pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 W związku z powyższym Przewodniczący projekt uchwały poddał pod głosowanie 
jawne. Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XIV/74/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego 
w budynku Lecznica Zwierząt w Miastkowie w załączeniu. 
 
Ad.9. Sekretarz Gminy Janina Cwalina przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie gruntów w użytkowanie Miastu Łomża na rozbudowę wysypiska 
odpadów komunalnych, wyjaśniając, że wysypisko zostało oddane w użytkowanie dla Miasta 
Łomży w listopadzie 1990 r. Właściwa umowa zawarta w grudniu 1993 r. była zmieniana 
aneksami. Umowa zawarta została na okres 10 lat tj. do końca 2012 r. 
 Radna M. Czartoryjska stwierdziła, że zabrakło w niej zapisu o dodatkową opłatę  
za nowo zakupione grunty. 
 Radny W. Ustaszewski zwrócił uwagę, że na użytkowanie tych zakupionych 7,33 ha 
powinna być zawarta inna umowa. Należałoby opłatę roczną podwyższać procentowo  
(dla porównania pobory Prezydenta z tamtego okresu do obecnych). Pan Ustaszewski 
stwierdził, że skończy się wysypisko a my zostaniemy bez pieniędzy i ze śmieciami. 
 Sekretarz poinformowała, że Rada może upoważnić Wójta do negocjacji odnośnie 
ustalenia opłat, natomiast Wójt przed podpisaniem umowy zasięgnie opinii Rady. 
Należałoby jednak, aby Rada zaproponowała jakoś kwotę. 
 W tym momencie wywiązała się dyskusja i każdy miał inną propozycje: odnieść się do 
wartości budowy dróg asfaltowych a w następnych latach podwyższać o stopień inflacji, inni 
proponowali 3 mln rocznie. 
 Sołtys wsi Czartoria zapytał,,a co będzie z działkami obok?”. 
 Pani Wójt powiedziała, że jak będzie budowa to na pewno wszystko będzie zgodnie  
z prawem. O ile się orientuje to Miasto na pewno będzie chciało pozyskać te grunty. 
 Następnie Przewodniczący poprosił o skupienie się nad tematem, czyli projektem 
uchwały, który rozważamy i poprosił Komisje o opinie przedmiotowych projektów. 
 Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego bez uwag pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, natomiast Komisja Budżetowa proponuje w uchwale określić datę przekazania 
gruntów o pow. 7,33 ha do końca 2012 r. i ustalić nowe warunki opłat za użytkowanie 
wysypiska. 
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 W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne 
przedstawionych propozycji: 
1. Wójta – przekazania w użytkowanie na czas nieokreślony dla Miasta Łomży działek  
 oznaczonych numerami 243, 244, 245, 246 o łącznej pow. 7,33 ha pod budowę Zakładu 
Przetwarzania i Unieszkodliwiania Odpadów oraz składowania odpadów komunalnych 
2. Komisji Budżetowej – przekazania w użytkowanie na czas do dnia 31.12. 2012 r. oraz 
upoważnienia Wójta gminy do ustalenia nowych warunków użytkowania wysypiska w zakresie 
wysokości opłat i eksploatacji gruntów. 

Za propozycją pierwszą, czyli projektem uchwały przygotowanym przez Wójta 
głosowało 4 osoby, za propozycją Komisji Budżetowej głosowało 7 osób, wstrzymała się od 
głosu 1 osoba. Przewodniczący stwierdził, że została przyjęta propozycja Komisji. 

Następnie Przewodniczący projekt uchwały poddał pod głosowanie jawne.  
Na 15 osobowy skład Rady obecnych na sesji było 12 radnych, głosowało 12 radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XIV/75/08 Rady Gminy Miastkowo z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na przekazanie gruntów w użytkowanie Miastu Łomża na rozbudowę 
wysypiska odpadów komunalnych w załączeniu 
 
Ad.10. Wójt Gminy przedstawiła informacje o działalności Ochotniczych Straży Pożarnych  
za 2007 r. Do przedstawionej informacji nie zgłaszano żadnych uwag. Rada jednogłośnie 
przyjęła informację (za- 12, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było). 
Informacja w załączeniu. 
 
Ad.11.Informacje o działalności kulturalnej na terenie gminy przedstawiły: Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury w Miastkowie – Jadwiga Korytkowska oraz Kierownik Biblioteki 
Publicznej Gminy Miastkowo – Bożena Święcka. 

Do przedstawionych sprawozdań radni nie zgłaszali żadnych uwag. Sprawozdania 
przyjęto jednogłośnie (za – 12, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było). 
Sprawozdania w załączeniu. 

 
Przewodniczący zarządził 15 minutową przerwę w obradach. Po przerwie wznowił obrady 
sesji. 
 
Ad.12.Następnie Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 
sprawozdań ze swojej działalności za I półrocze 2008 r. Kolejno Przewodniczący Komisji: 
Rewizyjnej, Budżetowej oraz Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego przedstawili sprawozdania  
ze swojej działalności za 2007 rok. Radni nie zgłaszali żadnych uwag do przedstawionych 
sprawozdań i przyjęli je jednogłośnie ( za- 12, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od 
głosu nie było). Sprawozdania poszczególnych Komisji w załączeniu. 
 
Ad.13.W punkcie zapytania i wolne wnioski poruszono tematy: 
 
a)  Pani Wójt poinformowała, że Starostwo ogłosiło przetarg na budowę drogi do Leopoldowa  
     Ponadto przedstawiła zadania inwestycyjne i remontowe: 

• dokonano zakupu kręgów betonowych na przepusty drogowe we wsiach Rydzewo- 
Gozdy i Sosnowiec oraz pokrywę na studnię we wsi Łuby – Kurki – wartość 4 tys. zł, 

• zamówiono płyty betonowe w celu wzmocnienia skarp na rzece Ruż w Rybakach – 
wartość 3 tys. zł, 

• wykonano oznakowanie pionowe dróg gminnych na terenie gminy zgodnie 
 z protokołem kontroli – wartość 34.183,49 zł, zamówiono dodatkowo uzupełnienie 
brakujących znaków-wykonanie do 30.06.br. – wartość ok. 6 tys. zł, 
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• zamówione będzie opracowanie projektu stałej organizacji ruchu drogowego na drogach 
gminnych. Związane jest to z ustawieniem znaków – wartość szacunkowa  
5 tys. zł (muszą być aktualne mapy sytuacyjne poszczególnych odcinków dróg), 

• kontynuowana jest naprawa dróg gminnych poprzez nawożenie żwiru – wartość 
 ok. 18 tys. zł, bądź wyrównanie nawierzchni dróg równiarką – wartość – 27.400 zł, 

• trwają przygotowania do przeprowadzenia przetargu na przebudowę przepustu 
drogowego w Nowosiedlinach oraz na dokończenie asfaltowania drogi gminnej  
w Czartorii, 

• planowane jest opracowanie dokumentacji geodezyjnej na asfaltowanie dróg gminnych:  
• przygotowane są dokumenty na przebudowę drogi Zaruzie –Kuleszka (z chwilą 

przyznania środków finansowych – otrzymania dotacji zostanie przygotowany przetarg 
na wykonanie asfaltowania drogi – przystąpimy do realizacji), 

• planuje się uzupełnienie oświetlenia drogowego w ramach konserwacji w Miastkowie 
ul. Wąska i Cendrowizna oraz w Nowosiedlinach w zależności od możliwości 
technicznych uzupełnienie nastąpi również w innych miejscowościach. 

 
b) Radny Marcin Chojnowski zwrócił się z prośbą o finansowe wsparcie działalności klubu 
sportowego utworzonego na terenie gminy Miastkowo z siedzibą w miejscowości  
Chojny – Naruszczki. 
 Radni jednogłośnie wypowiedzieli się za udzieleniem wsparcia finansowego w miarę 
posiadanych środków ( za- 12, przeciwnych nie było, wstrzymujących się od głosu nie było). 
 
c) Panie Anna Kopeć i Bożena Ustaszewska przedstawicielki Rady Parafialnej zwróciły  
się w imieniu Księdza Proboszcza (prośba ustna) o wsparcie finansowe w przyszłym roku  
na doprowadzenie wody oraz utwardzenie parkingu nowego cmentarza. 
 Przewodniczący wyjaśnił, że rozmawiał o tej sprawie z Księdzem i informował,  
że nie są to zadania gminy. 
 
d) Sołtys wsi Nowosiedliny Maria Kamińska zapytała co z drogą do ich miejscowości? 
Pani Wójt ponownie poinformowała, że na dzień dzisiejszy zaplanowana jest dokumentacja. 
To w następnym, roku będzie wykonanie. 
 
e) Sołtys wsi Kuleszka zgłosił potrzebę oczyszczenia z gałęzi drogę na odcinku Zaruzie – 
Kuleszka oraz wykoszenia koryta rzeczki Czeczotka. 
 Pani Wójt wyjaśniła, że trzech panów jest oddelegowanych do odkrzaczenia drogi 
gminnej, natomiast sprawa Czeczotki zostanie wyjaśniona. 
 
f) Sołtys wsi Rybaki zgłosiła potrzebę wycięcia krzewów z pobocza drogi na odcinku 
Miastkowo – Rybaki. Poinformowała, że pobocza są zarośnięte a rozpoczyna się okres wakacji, 
ruch jest bardziej wzmożony i dojdzie kiedyś do tragedii jak nie zareagujemy w odpowiedniej 
chwili. 
 Pani Wójt wyjaśniła, że jest to droga powiatowa i już kilkakrotnie w tej sprawie 
interweniowano. Zostanie wystosowane pismo do Zarządu Dróg w sprawie odkrzaczenia dróg 
powiatowych, w pierwszej kolejności odcinka drogi do miejscowości Rybaki. 
 
g) Następnie Przewodniczący poinformował, że Pani Janina Skowrońska zam. Osetno zwróciła 
się ponownie do Rady Gminy z prośbą o pomoc w budowie domu. Sytuację oraz warunki tej 
rodziny przedstawił Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej informując, iż Ośrodek udziela 
pomocy tej rodzinie. Sprawa ta była już poruszana na sesjach w 2006 i 2007 r. gdzie Wójtowie 
wyjaśniali, że zgodnie z art.6 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym do zakresu działania gminy 
należą sprawy publiczne o znaczeniu lokalnym.  



 8

Rada nie rozpatruje indywidualnych spraw. Wszyscy dostrzegamy powagę sprawy i ogromne 
znaczenie, jakie ma budowa domu dla zainteresowanej mimo to nie jesteśmy w stanie 
przeznaczyć środków finansowych na ten cel. Nie pozwalają na to przepisy prawa jak również 
brak środków finansowych. Przewodniczący stwierdził, że pomoc w budowie domu dla 
zainteresowanej jest niemożliwa. 

Radni podzielają wypowiedź Przewodniczącego i również są przeciwni budowie domu. 
 
 W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji oraz wyczerpaniem porządku dziennego  
Przewodniczący zamknął obrady XIV Sesji Rady Gminy Miastkowo. 
 
 
Protokołowała: 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
Barbara Kalinowska  
                            Henryk Rupacz 
 


